
 

JUNTA DE PORTAVEUS 

2 d’abril del 2.020 

 

 

 

Des de Tots per Argentona i entenent la situació d’emergència sanitària actual i la 

problemàtica econòmica i social que es produirà quan s’acabi l’estat d’alarma, volem 

portar a debat de la junta de portaveus d’avui 2 d’abril del 2020 alguns punts que 

creiem importants i urgents. 

En algun d’aquests punts el govern ja ha manifestat la seva intenció de portar-los a 

terme, però creiem hi falta concreció. En d’altres, demanem que el govern tingui una 

actitud més eficaç i proactiva, que faci de l’Ajuntament d’Argentona  l’administració 

local que estigui a prop i al costat de tots aquells vilatans que ho necessitin. 

 

Punts a debatre. 

1.- Des del divendres 13 de març, es va anul·lar el mercat setmanal. Això ha 

comportat que els paradistes que venien a vendre el seu producte alimentari i 

necessari (verdura, fruita, pesca salada,...) ara no puguin fer-ho. Sabem que se’ls 

bonificarà la part proporcional pels dies que no hi ha hagut mercat de la taxa que 

paguen, però des de Tots per Argentona, sol·licitem: 

• Que des de la regidoria de promoció econòmica es posi en marxa el 

mercat a domicili. Que es truqui a tots aquells venedors que el seu 

producte sigui de primera necessitat i es trobi la manera, ja sigui a través 

de comandes per correu electrònic o via telèfon, de que puguin servir el 

seu producte a les llars d’Argentona. 

• Que s’amplïi aquesta proposta a tots els comerços de productes de 1a 

necessitat d’Argentona que ho puguin necessitar. 

• Que des de l’Ajuntament es faci la coordinació i la publicitat corresponent 

per tal de que els vilatans sàpiguen com accedir a aquest servei. 

 

2.- Demanem que des de promoció econòmica es contacti amb totes aquelles 

empreses i/o autònoms que estan donats d’alta a la nostra vila per tal de conèixer la 

seva situació i les seves necessitats. L’Ajuntament ha de tenir un mapa de la realitat 

comercial i econòmica d’Argentona que li permeti donar una atenció més 

personalitzada, facilitant els tràmits i la informació que puguin necessitar. 

En aquesta situació d’emergència en la que moltes empreses, botigues i 

autònoms no facturen perquè no poden obrir el seu establiment o bé perquè s’ha 



aturat tota l’activitat econòmica (botigues de roba, gimnassos, ferreteries, 

perruqueries, empreses vinculades al sector escolar, esportives, i tantes d’altres) 

l’Ajuntament els ha d’escoltar, fer-los arribar l’escalf, compartir la seva inquietud i 

posar a la seva disposició, tots els recursos que puguin necessitar. Estar al seu 

costat i compartir les vivències d’aquesta emergència és la feina que ens ha 

d’ocupar des d’ara fins al restabliment de les activitats econòmiques. 

 

3.- Des dels primers dies, Tots per Argentona es va preocupar de saber com 

s’estaven coordinant l’Àrea de Serveis Socials i les diferents entitats de la 

nostra vila (Creu Roja i Càritas). La nostra preocupació no és només perquè es 

pugui atendre a totes aquelles famílies que ja tenen una necessitat setmanal 

d’alimentació o d’atencions d’acompanyament, que ja reben el suport d’aquestes 

entitats, sinó de noves famílies que poden anar sorgint com a conseqüència de la 

pèrdua d’ingressos i la vulnerabilitat davant l’estat d’alarma. 

Després de saber que des de fa 1 setmana Càritas no pot garantir aquest servei a 

les famílies i que Creu Roja se’n farà càrrec, quins ajuts i suport s’ha ofert a Creu 

Roja perquè pugui donar abast a la demanda? 

• Caldria fer una crida a voluntariat? 

o Per anar a comprar 

o Per fer un trucada a les persones que viuen soles 

 

• Com es fa el seguiment a gent gran que viu sola? Qui ho fa? 

 

• Quina és la situació a la Nostra Llar Santa Anna i a la resta de residències 

d’avis d’Argentona? 

o En estat de salut del personal? 

o En estat de salut de la gent que hi viu? 

o En material necessari per a la protecció? 

Creiem que cal ser més proactius, recollint, per exemple, l’experiència d’altres 

poblacions on l’Ajuntament ha activitat mecanismes amb gent jove o entitats per tal 

d’organitzar la logística necessària perquè entre tots arribem allà on se’ns necessiti. 

Per fer tot això, cal que es traci un pla de treball i seguiment. 

 

4.- Moratòria d’impostos 

S’ha anunciat per part de l’Ajuntament, i amb gran encert, que els impostos calia 

demorar-los i posar noves dates de cobrament. Cal dir a la ciutadania quines 

seran aquestes noves dates. Cal planificar el calendari dels ingressos locals i donar 

una previsió clara i segura a tots els vilatans i vilatanes perquè també puguin fer la 

seva pròpia planificació. 



No cal dir que des de Tots per Argentona, i des del primer moment, ens hem ofert a 

l’alcaldessa actual (Gina Sabadell) per tal d’ajudar i donar suport en tots aquests 

punts que hem detallat, i també en tot allò que el govern creiés necessari per poder 

estar a l’alçada de la situació. 

Fins ara no ens han necessitat, però reiterem la nostra mà estesa perquè les 

propostes no quedin en paper sinó en fets palpables. 

 

 

Argentona, 2 d’abril de 2020 

 

 

 

 

Montse Capdevila 

Portaveu de TxA 
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